

Title (en)

Device for removing foreign particles from the platen cylinder of an offset-printing press.

Title (de)

Einrichtung zum Entfernen von Schmutzteilchen vom Plattenzylinder einer Offsetdruckmaschine.

Title (fr)

Dispositif pour enlever des particules étrangères du cylindre porte-plaque d'une machine à imprimer offset.

Publication

EP 0287822 A1 19881026 (DE)

Application

EP 88104524 A 19880322

Priority

DE 3713433 A 19870422

Abstract (en)

The device extends over the full length of the plate cylinder and touches the latter in the region between the ink transfer to the rubber cylinder and application of the damping solution. By means of this device, safe, rapid and complete cleaning of the plate cylinder with the minimum of spoil is to be made available to the operator. In accordance with the invention, this is achieved by providing that over the full length of the plate cylinder a plurality of pneumatic cylinders (1a - 1e) are arranged in distributed fashion, the piston rods (3) of which are secured against rotation and at their free end carry a wiper (10a - 10e) made of elastic material, each two adjacent wipers being offset relative to one another and overlapping laterally and the stroke of each piston rod being somewhat longer than the distance between the leading edge of the withdrawn wipers and the surface of the plate cylinder. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Einrichtung zum Entfernen von Schmutzteilchen vom Plattenzylinder einer Offsetdruckmaschine, die sich über die gesamte Länge des Plattenzyinders erstreckt und an diesem in dem zwischen der Farbübergabe an den Gummizylinder und dem Feuchtauftrag befindlichen Bereich angreift. Durch diese Einrichtung soll eine für die Bedienungsperson gefahrlose, rasch und vollständig erfolgende Reinigung des Plattenzyinders bei minimalem Ausschußanteil ermöglicht werden. Erfindungsgemäß wird das dadurch erreicht, daß über die gesamte Länge des Plattenzyinders mehrere Pneumatikzyylinder (1a-1e) verteilt angeordnet sind, deren verdrehgesicherte Kolbenstangen (3) an ihrem freien Ende einen Abstreifer (10a-10e) aus elastischem Werkstoff aufweisen, wobei je zwei benachbarte Abstreifer zueinander versetzt und seitlich überlappend angeordnet sind und der Hubweg jeder Kolbenstange etwas länger als der Abstand zwischen der Vorderkante der eingefahrenen Abstreifer und der Oberfläche des Plattenzyinders ist.

IPC 1-7

B41F 35/02

IPC 8 full level

B41F 35/02 (2006.01)

CPC (source: EP US)

B41F 35/02 (2013.01 - EP US); **B41P 2235/40** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [Y] US 4311094 A 19820119 - ELLISON LLOYD W
- [Y] US 2359770 A 19441010 - LUNDBYE AXEL E

Cited by

CH700101A1; EP0422593A1; EP0545646A1; US5309836A; US6316595B1; WO9104860A1; EP0351562B1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0287822 A1 19881026; EP 0287822 B1 19911016; CA 1299015 C 19920421; DE 3713433 A1 19881103; DE 3713433 C2 19920109;
US 4922820 A 19900508

DOCDB simple family (application)

EP 88104524 A 19880322; CA 564663 A 19880421; DE 3713433 A 19870422; US 18436288 A 19880421